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Vážený pán podpredseda vlády a minister obrany Slovenskej republiky,  

vážení páni ministri, 

vážený pán veľvyslanec, 

vážený pán náčelník generálneho štábu Ozbrojených síl Slovenskej republiky, 

vážené dámy, vážení páni, 

 

zažívame dnes spoločne významnú chvíľu pri zvyšovaní obranyschopnosti našej vlasti. 

Prílet prvých stíhačiek F-16 je významným krokom k tomu, aby ochrana slovenského neba bola 

opäť v prvom rade záležitosťou slovenských ozbrojených síl. Teším sa, že sa úspešne blížime 

k zavŕšeniu procesu, ktorý pred šiestimi rokmi odštartovala moja vláda. 

Dobre si pamätám dôvody, ktoré nás viedli k tomuto kroku. Stíhačky Mig 29, ktoré dlhé 

roky strážili náš vzdušný priestor, sa pomaly dostávali na hranicu svojej životnosti a ich údržba 

bola stále zložitejšia. Vtedajšia ponuka vlády Spojených štátov bola vyhodnotená ako 

ekonomicky najvýhodnejšie a technicky najlepšie riešenie, a to s ohľadom na celý 

predpokladaný 30-ročný cyklus.  

Slovensko tak postupne dostáva najkvalitnejšie lietadlá s najmodernejšími prvkami 

avioniky piatej generácie. Tieto stroje nám umožnia lepšiu kooperáciu s jednotkami 

Severoatlantickej aliancie. A nesmieme zabudnúť ani na kompletný a kvalitný výcvik našich 

pilotov, ktorí sa už štyri roky v Spojených štátov pripravujú na svoju náročnú a zodpovednú 

misiu. 

Pre nákup nových stíhačiek sa moja vláda rozhodla v čase, kedy sme ani netušili, že za 

našimi východnými hranicami môže raz prebiehať regulárna vojna so státisícami obetí. 

Schopnosť Ozbrojených síl Slovenskej republiky brániť našu vlasť je odvtedy oveľa 

naliehavejšia. Na vynaložené náklady sa už nepozeráme len prizmou našej povinnosti ako 

člena Severoatlantickej aliancie investovať dve percentá hrubého domáceho produktu do 

našej obrany. Pozeráme sa na ne predovšetkým ako na náš záväzok voči ľuďom na Slovensku 

spraviť všetko nielen pre ich pocit bezpečia, ale aj pre skutočnú schopnosť chrániť ich životy 

pred možnými hrozbami.  

Sme vďační našim susedom a spojencom, že nám pomohli s ochranou nášho 

vzdušného priestoru. Urobili tak v situácii, kedy sa Slovensko v snahe pomôcť vojnou 
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postihnutej Ukrajine zbavilo nielen svojich stíhačiek, ale aj dovtedajších protivzdušných 

systémov. Sme vďační, že sme sa v prípade núdze mohli spoľahnúť na lietadlá našich českých, 

maďarských či poľských priateľov. Som však presvedčený, že ochrana slovenského neba nie je 

len záležitosťou vojenského a technického zabezpečenia, ale aj vecou národnej hrdosti a 

štátnej suverenity.  

Bezpečnosť občanov Slovenskej republiky majú nad ich hlavami zabezpečovať v prvom 

rade lietadlá so slovenskými výsostnými znakmi. Schopnosť brániť svoje územie vrátane 

vzdušného priestoru je jedným zo základných predpokladov štátnej zvrchovanosti, a my sme 

povinní ho naplniť. 

Želám ľuďom na Slovensku čo najväčší pocit bezpečia v dnešnom rozháranom svete. 

Pocit bezpečia pred vonkajšími aj pred vnútornými hrozbami. Nech pocitu bezpečia pred 

možným vonkajším ohrozením napomôžu aj naše nové stíhačky, nech spolu so svojimi 

posádkami verne slúžia Slovenskej republike a jej občanom a nech sú spoľahlivou súčasťou 

našich ozbrojených síl i obranného arzenálu našich spojencov.  

Sláva vlasti, sláva Slovenskej republike! 

 


